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BRM.0012.10.2012.3  
Protokół nr 10/2012 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu,  
Turystyki i Promocji Gminy 

odbytego w dniu 25 października 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  10:00 
Godzina zakończenia obrad:  11:15 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy: 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 

1. Zdzisław Burnat   Przewodniczący Komisji 
2. Janusz Labok   Zastępca Przewodniczącego 
3. Ryszard Pawłowski  Sekretarz Komisji 
4. Franciszek Gawęda  Członek 
5. Stanisław Susz   Członek 
6. Bogdan Tkaczyński  Członek 
7. Władysław Witkowski  Członek 

 

Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 
PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Zapoznanie się z działalnością stowarzyszenia społeczno-kulturalnego 

działającego na terenie Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie – Uniwersytet 
Trzeciego Wieku. 

3. Opracowanie wniosków do projektu budżetu na 2013 rok. 
4. Sprawy Różne. 
5. Zakończenie obrad. 
 

 
Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad. pkt. 2 Zapoznanie się z działalnością stowarzyszenia społeczno-kulturalnego 
działającego na terenie Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie – Uniwersytet 
Trzeciego Wieku. 
 
Przedstawicielka Zarządu UTW Gabriela Przybylska, przybliżyła idee 
funkcjonowania Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Powiedziała, że najważniejszą 
działalnością jest działalność edukacyjna, to główny i naczelny cel działania 
stowarzyszenia, Uniwersytet powstał na bazie wyższych uczelni, działalność 
prowadzona jest w różnych formach przede wszystkim są wykłady otwarte oraz w 
formie warsztatów. W ostatnim czasie dostali przydział środków na szkolenie 
specjalne i otrzymali ze środków Unijnych 30 tysięcy złotych i zorganizowali 
szkolenie całoroczne „nowe technologie cyfrowe w życiu codziennych ludzi 
starszych” zapotrzebowanie na szkolenie jest ogromne. 1 października z okazji 
międzynarodowego dnia seniora uczestniczyli w koncercie, który odbył się w Sali 
Koncertowej Polskiego Radia we Wrocławiu i tam mogli promować miasto i 
uniwersytet i pokazali, że próby i ich śpiewanie to nie zabawa żeby czas zabić, ale to 
zdobywanie umiejętności, aby mogli publicznie się pokazać. Zajmują się Rekreacją i 
Sportem wykonywali nordic walking, organizowali turnieje oraz mają marzenie, aby 
wytyczyć ścieżkę w Ząbkowicach walkingową, ale to nie tylko, bo również trenują 
aerobik, pilastes, siłownia, sauna, wyjazdy na basen, wycieczki turystyczno- 
krajoznawcze itd. Rozpoczynają promować wolontariat chcieliby pokazać ludziom, 
że oprócz brania trzeba coś komuś dać, działają społecznie. Wspomniała również o 
integracji, organizują duże imprezy środowiskowe dla wszystkich seniorów. Są 
organizacją  7 Dolnośląskiego Forum Uniwersytetów Trzeciego Wieku jest to 
impreza cykliczna w kwietniu inicjowana przed dolnośląską radę seniorów przy 
marszałku województwa dolnośląskiego. Chcą się starać o patronaty. 1 grudnia 
odbędzie się spotkanie podsumowanie i zakończenie roku Uniwersytetów Trzeciego 
Wieku. Na początku roku będzie spotkanie powiatu Kłodzkiego, Dzierżoniowskiego 
oraz Ząbkowickiego impreza jest cykliczna, impreza odbędzie się w Ząbkowicach 
Śląskich. Oddała głos Pani Grażynie. 
 
Przedstawicielka Zarządu UTW Grażyna Kwiecińska, powiedziała, że słuchaczy 
jest 165 osób. Szkolenie jest ograniczone wiekiem tylko do 65 roku życia a mieli wielu 
chętnych, powyżej dlatego z własnych środków finansują dla osób, które doszły to 
jest 12 osób. Jednorazowy wyjazd na basen to koszt 20 zł. Jedynym spotkaniem 
niepłatnym to jest ECHO, który przychodzą śpiewać i grupa poezja. Spotkania 
organizowane uczestniczy w nich około od 20 do 100 osób większe imprezy SA w 
granicach 400-500 osób. Utrzymują się ze składek. Cały budżet to 24 tysiące w 
tamtym roku, z czego z Urzędu Miasta i Gminy dostali w tym roku około 6 tysięcy, 
powiat 100 zł, jako stowarzyszenie pozyskali dla Gminy 40 tysięcy. 30 tysięcy na 
nowe technologie cyfrowe i 8200 na Senioriadę. Zatrudniają 10 osób na umowę 
zlecenie. Reprezentują gminę w kraju, ale również za granicą. Podziękowała za 
dobrą współpracę.  
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Wiceburmistrz Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał, przedstawiła kierownika Edukacji, 
Kultury i Sportu Marka Błażejewskiego oraz poinformowała, że wszelkie takie 
sprawy będą załatwiane z Panem Markiem również z jej osobą a decyzję będzie 
podejmował Burmistrz Marcin Orzeszek. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zapytał Pani Burmistrz o lokal dla Uniwersytetu Trzeciego wieku. 
 
Wiceburmistrz Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał, odpowiedziała, że instytucją, którą 
służy stowarzyszeniom jest Ząbkowicki Ośrodek Kultury. Gmina ma trudności 
finansowe i nie potrafi powiedzieć konkretnie, co jest planowane w kwestii 
ulokowania na stałe na ten moment wszystkie pomieszczenia Ząbkowickiego 
Ośrodka Kultury są do dyspozycji. 
 
Radny Franciszek Gawęda, powiedział, że grupa promuje miasto oraz powinna 
mieć szczególne spojrzenie przez władzę poprzez jakąkolwiek dotację i wszelką 
pomoc. Nie zgodził się z Panią Burmistrz, że wystarczą pomieszczenia 
Ząbkowickiego Ośrodka Kultury. 
 
Radny Janusz Labok, podkreślił aspekt Trzeciego Wieku oraz powiedział, że 
realizacja projektu zawodoznawczego. Uczniowie wraz z Uniwersytetem Trzeciego 
wieku przygotowali stół wielkanocny. Odbyły się kilkukrotne spotkania z 
młodzieżą. I podziękował za współpracę. 
 
Radna Jolanta Mitręga, oznajmiła, że jest słuchaczką Trzeciego Wieku oraz dodała, 
że próby chóru odbywają się na 2 piętrze i ilość schodów równa się 3 piętru, jeżeli 
przyjdą na próbę przez pierwsze pół godziny nie mogą śpiewać i wyrównują 
oddech. Przydałoby się pomieszczenie gospodarcze dla Uniwersytetu.  
 
Radny Stanisław Susz, powiedział, że prawdopodobnie pomieszczenie dla 
Uniwersytetu ma być w starym sądzie na ul. Niepodległości, lecz nie ustalił tego i 
poparł wniosek, aby znaleźć pomieszczenie dla Uniwersytetu. 
 
Radna Jolanta Mitręga, powiedziała, że jako Radni powinni bardziej przyjrzeć się 
finansowaniu stowarzyszeniu. Oznajmiła, aby zwiększyć pule pieniędzy dla 
Uniwersytetu w nowym roku budżetowym. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że można przeznaczyć tylko w budżecie zwiększone 
środki na ewentualne działanie dla stowarzyszeń i w ramach konkursu, pożytku 
publicznego stowarzyszenie musi wziąć udział w tym konkursie i musi wygrać w 
ten sposób może uzyskać środki, z których musi się ściśle rozliczyć innej formy 
ustawa budżetowa nie przewiduje. Burmistrz dysponuje pewnym funduszem, który 
jest w rezerwie i z tego funduszu może jakieś niewielkie środki przeznaczy na 
organizację pewnych imprez a nie rada. Zamknął dyskusję.  
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Ad. Pkt. 3. Opracowanie wniosków do projektu budżetu na 2013 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że w trakcie roku było szereg wniosków, które przede 
wszystkim ze względów finansowych nie zostały zrealizowane w związku z tym 
zaproponował, aby wnioski, które były wcześniej wypracowane ponownie 
przedłożyli, jako wnioski do projektu na 2013 rok oraz te, które zgłoszą. 
 
Zapytał: Kto z Pań i Panów Radnych jest za takim rozwiązaniem. 
 
Głosowanie: 7 głosów za,  0 głosy przeciw, 0 głosy wstrzymującej 
 
Stwierdził, że wnioski będą wnioskami budżetu. 
 
Zapytał: czy ktoś z Radnych chciałby zgłosić wnioski do projektu budżetu na 2013 
rok?  
 
Dyrektor Przedszkola Zgłosiła wniosek zakupu leżaków dla przedszkola nr 4.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat Poprosił, aby taki wniosek przewidzieć. 
 
Bogdan Tkaczyński, zapytał, czy dyrektorka przedszkola zwróciła się z wnioskiem 
do Burmistrza? 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, odpowiedział twierdząco(tak). Stwierdził, że jeżeli wniosek 
pójdzie również od nich to przypilnuje tego tematu. Zapytał: czy akceptują 
dołączenie wniosku, który zgłosił do listy wniosków, które mieli wypracowane, jako 
Komisja. 
 
Radny Stanisław Susz, powiedział, że nie muszą czekać do budżetu 2013 i uważa, 
że kwota 3000 zł to nie jest wielka kwota, której nie znajdzie w tegorocznym 
budżecie. Nie wie, jaka jest sytuacja, ale dzieci przedszkolne są priorytetem.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że ma propozycję taka, aby w tym roku złożyli 
wniosek, jako wniosek do realizacji jeszcze w tym roku z zastrzeżeniem, że jeżeli nie 
byłoby możliwości wygospodarowania środków w tegorocznym budżecie o ujęciu w 
budżecie na rok przyszły.  Zapytał czy jest akceptacja członków komisji?  
 
Członkowie Komisji poparli propozycję Przewodniczącego. 
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Ad. Pkt. 4 Sprawy różne. 
 
Wiceburmistrz Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał, 30 grudnia 2010 roku uchwalali 
uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia przedszkoli publicznych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Ząbkowice Śląskie. Płacowy: § 2 ust. 3 
został uchylony.  w związku z tym w porozumieniu z dyrektorami przedszkoli 
odbyły się spotkania gdzie został przyjęty nowy projekt uchwały. Przedszkola są 10-
cio godzinne. Dostali sugestię, aby wyszczególnić płatne godziny, na co są 
przeznaczone żeby nie było wątpliwości. Podzielili wartość godzin. 
 
Inspektor Anna Marcinków, odczytała powyższy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
Radny Franciszek Gawęda, po wypowiedzi Pani Burmistrz wnioskuje, że 
autopoprawka była po konsultacjach z dyrektorami placówek. Zapytał: czy 
dyrektorzy informowali Panią czy dokonywali konsultacji z rodzicami? 
 
Wiceburmistrz Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał, odpowiedziała, że rozmawiała i 
konsultowała tą uchwałę z dyrektorami przedszkoli, jako praktykami natomiast nie 
ma informacji o konsultacji z rodzicami. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, dodał, że podniesienie opłaty skutkuje tym, że organ uchyla taką 
uchwałę. Chcą wspomóc rodziny, aby ulżyć rodzicom w kosztach.  
 
Radny Bogdan Tkaczyński, chciał zwrócić uwagę, że projekt uchwały wychodzi 
naprzeciw rodzicom, bo w przypadku, gdy rodzice nie będą mogli płacić pełnej 
odpłatności mogą zwrócić się do Pana Burmistrza z prośbą o zwolnienie lub 
zmniejszenie tej kwoty. 
 
Radny Franciszek Gawęda, obawia się, że dyrektorzy akceptując ten wniosek i 
akceptując te ceny ma nadzieje, że po pół roku nie przyjdą do Pani Burmistrz i 
zażądają dodatkowych środków, bo oni wprowadzili to. 
 
Wiceburmistrz Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał, wyjaśniła, że dyrektorzy przyjdą z 
prośbą o korektę, jeżeli projekt dotyczący dofinansowania przedszkoli nie będzie 
realizowany natomiast ta uchwała to jest niczym innym jak dostosowanie kosztów 
obecnych do sytuacji, jaka istnieje na dzień dzisiejszy. Ma nadzieje, że będą mieli 
czytelny obraz jak będzie wyglądało dofinansowanie do przedszkoli. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, Zapytał:, Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 
zaprezentowanego projektu uchwały? Proszę o podniesienie ręki. 
 
Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
 
Stwierdził, że Komisja jednogłośnie przegłosowała proponowany projekt uchwały. 
 
Ad. pkt. 5. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 
 
 
 
Protokołowała 
Kamila Bigos         
 
 

Przewodniczący Komisji 
          

     (-) Zdzisław Burnat 
 
 


